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העצה היחידה - מסירות נפש

ורבנים  ישיבות  ראשי  ברשות  ישיבה,  הראש  רבנו  כבוד  ברשות 
חשובים, באמת הדברים הם כל כך ברורים, ואין מה לחדש, - לי אין מה 

לחדש - אך ביקשו ממני להגיד משהו, אז אין ברירה, אני אומר.

חומרת התחלת הפורענות

השיגו  המצרים  בבין  המצרים”,  בין  השיגוה  רודפיה  “כל  נאמר 
הזו  הרדיפה  המקדש.  בית  את  והחריבו  ישראל  כלל  את  הרודפים 
התחילה בעשרה בטבת, ומובא בב”י בשם קדמונים שאם עשרה בטבת 
מיום  חוץ  בשבת  שצמים  צום  שאין  אף  על  זאת  צמים,   - בשבת  חל 
הכיפורים. אלא הכל נדחה, אפילו תשעה באב נדחה; אבל עשרה בטבת 

לא נדחה.

איך יתכן, ומדוע זה כך, הרי בעשרה בטבת רק התחילה כל הרדיפה, 
ואילו ה’הישיגוה’ היה מאוחר יותר, אז למה עשרה בטבת חמור יותר? 
כנראה בגלל שסמך מלך בבל והביא את ירושלם במצור, שלש שנים 
היה אז רעב נורא ואיום, כמו שמתואר במגילת איכה ובדברי חז”ל, וכמו 
סיכוי  איזה  כזה,  במצב  רעב”.  מחללי  חרב  חללי  היו  “טובים  שנאמר: 

היה לעיר הזאת?! בעשרה בטבת כבר היה החורבן! 

נאמר בגמ’ הזורק כלי מראש הגג, ובא אחר ושברו במקל, פטור משום 
שבתר מעיקרא אזלינן – אחרי ההתחלה. מיד אחרי שנזרק מהגג הוא 
כבר בגדר ‘מנא תבירא’, ועוד כשהוא באויר הוא כבר נקרא כלי שבור. 
לכן עשרה בטבת חמור יותר מתשעה באב, כי שם התחיל כל הענין, אז 

התחיל - והוי כבר כאילו נגמר, זה הענין.

ויש לדעת ששתי ההחלטות שהיו בכנסת, על חיסול הישיבות באופן 
כללי, ועל תעמולה מטעם הממשלה לכל היחידים - לפתות בחורים 
צעירים שיעזבו את הלימוד, כמו שהם עושים את זה כל יום, בכל מיני 
חורבן  זה  היום  בטבת’!  ה’עשרה  זה  היום  פיתויים.  מיני  ובכל  שקרים 
תורה  נשאר  עוד  הבית  שבחורבן  שמענו  הלא  מכך,  ויותר  התורה! 
כן,  והיהדות בכלל! אם  זה חורבן גמור, חורבן התורה  ואילו עכשיו   -
עכשיו זה עשרה בטבת, שבענין זה ההתחלה חמורה יותר מת”ב, כי פה 
כל העתיד - כבר מונח פה. כל התוכנית עם המכסות  כבר מונח הכל; 
האלו - שתקיף בערך שלשת רבעי מהציבור החרדי - נועדה למעט את 
הציבור החרדי בשלשת רבעי, שישאר רק רבע ממה שיש היום! בכל 
זה ימשיכו הלאה והלאה, עד שלא ישאר  יהיה רק רבע, אחרי  שנתון 
כלום, כך שכעבור מספר שנים, האי שעל כל 16 חרדים כיום ישאר רק 

אחד.

חרדים  שיש  שמעתי  היום!  של  בטבת’  ‘עשרה  של  הזמן  זה  עכשיו 
כאלה שרוקדים מהעשרה בטבת הזה, איזה חושך ואפילה! כל העולם 

אפל - העולם החרדי.

לתכנית המכסות והיעדים, נבהיר נקודה נוספת. לפי החוק  ובאשר 

וההסכם הנוכחי שבין שומרי תורה, לחילוניים, הרי בכל מחזור שנתי, 
יגויסו בערך 3/4 לצבא, ו1/4, ילמדו בישיבות.

לדוגמא, אם המחזור מונה 10000 בחורים, הרי 7500 למחנות, ו2500 
 2500 3 שנים, מתקבלת התוצאה:  לישיבה. עם סיום השירות, כעבור 

חרדים, והיתר חילוניים, או כמעט חילוניים.

בנקודת המוצא של 10000 בחורים חרדים, יש לנו גם 10000 בנות 
בנים,   2500 הוא:  שנים  שלש  כעבור  היחס  להנ”ל,  בהתאם  חרדיות, 
4, בנות מבנים. ועם ביצוע התכנית של  10000 בנות. כלומר פי  כנגד 
ועדת שקד, לצמצם את הבנים של הציבור החרדי ב75%, ימנה השנתון 
החרדי, 2500 בנים ועודף גדול של בנות,  ושוב כעבור 3 שנים, 2500 
להמשיך  כדאי  ולא  עצמם,  בעד  מדברים  הדברים  בנים.  ו-625  בנות 
הלאה. אנו רק שואלים, האם כדי לחסל את דמותה הטהורה של נערה 
החילוני-חרדי  בהסכם  שדי  או  בנות,  גיוס  להפעיל  צריך  החרדית, 

שאושר בכנסת?

גזר  לבן  פסח:  של  ההגדה  מתוך  מקטע  נזכרים,  אנו  משים  מבלי 
הלוי,  הבית  ומקשה  הזכרים.  את  לכלות  גזר,  ופרעה  הכל,  את  לכלות 
הלא מגמה היא להראות את רשעותו של פרעה, ואילו המסר של קטע 
זה, שפרעה היה “צדיק”, לעומת לבן? ומיישב, שהמטרה של פרעה לא 
לכך  בהתאם  תרבותי.  לכילוי  רק  היהודי,  העם  של  פיזי  לכילוי  היתה 
היה מעוניין, שבעם ישראל תישארנה רק הבנות, והן תאלצנה להינשא 
תרבות  תבוא  בבד,  ובד  כנו,  על  היהודי  העם  יישאר  ובכך  למצרים, 

ישראל אל קיצה.

עמידה בנסיונות

ה”שפת אמת” אומר, שיש בעולם אלפי ורבבות קולות, ובין הקולות 
האלה יש גם את הקול של הקב”ה. ומה שנאמר “עקב אשר שמע אברהם 
בקולי”, הכוונה שאברהם אבינו ידע לזהות את הקול של הקב”ה בין כל 

הקולות שיש בעולם, וידע מה עליו לעשות. וזה הכוונה ‘שמע בקולי’.

אך, איך אדם פשוט יידע לזהות את הקול של הקב”ה? מובא בחובות 
בקושי  הרגיש  כאילו  הנראה  וכפי  ו’,  פרק  התשובה  שער   - הלבבות 
כן  יהיה אחד שהוא  דור  ואומר החוה”ל שהקב”ה הבטיח שבכל  הזה, 
ידע מהו הקול של הקב”ה, הוא יזהה מה צריך לעשות. בכל דור יהיה 
יהיה אחד בכל דור )מסתמא  ולא בכל דור אלא בכל ארץ וארץ  כזה. 
הכוונה לפחות אחד – אולם בחוה”ל כתוב אחד(, שהוא ידע מה הקב”ה 
רוצה, וזה לשונו: “יימצא בכל הדורות ובכל הארצות לא יחסר קורא אל 

האלוקים ואל עבודתו ומורה את תורתו”.

בפרשת  וכתוב  ניסיונות,  להיות  שעתידים  מראש  הודיעה  התורה 
ראה על הניסיונות “כי מנסה ד’ אלוקים אתכם הישכם אוהבים את ד’”, 
שואל החתם סופר, מדוע כתוב הישכם ‘אוהבים את ד’’? הלא לכאורה 
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